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PROTOKÓŁ  Nr XXIX/2018 

z XXIX SESJI VII KADENCJI  RADY GMINY WIDUCHOWA 

W DNIU  26  WRZEŚNIA 2018 ROKU  

 

 XXIX Sesja Rady Gminy VII Kadencji odbyła się w dniu 26 września 2018 roku, 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Widuchowa. Trwała od godz. 930 do godz. 1230. W Sesji 

wzięło udział 12 radnych tj. 80 % składu Rady (lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 

1 do niniejszego  protokołu). Ponadto w Sesji uczestniczyli Wójt Gminy Anna Kusy – Kłos, 

Sekretarz Gminy Andrzej Stachura, Skarbnik Gminy Marcin Bachta, Radca Prawny Rafał 

Janicki oraz sołtysi (lista obecności sołtysów stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego 

protokołu).  

  

Ad. I . Otwarcie XXIX Sesji Rady Gminy. 

 

Obrady Sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy. Obrady rozpoczęły się w Sali Ślubów 

Urzędu Gminy Widuchowa ze względu na awarię prądu. Przewodniczący Rady Gminy 

po otwarciu obrad sesji zarządził półgodzinną przerwę, ze względu na konieczność wyłączenia 

energii elektrycznej w całym budynku.  

 

Po przerwie wznowiono obrady sesji. 

 

Dalsza część Sesji odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Widuchowa. 

Przewodniczący Rady przywitał obecnych.  

 

Ad. II. Stwierdzenie quorum. 

 

Przewodniczący Rady Gminy na podstawie dowodów zwołania Rady oraz listy obecności 

stwierdził quorum, a tym samym stwierdził, że uchwały podejmowane na Sesji będą 

prawomocne. 

 

(Nieobecni są Radni: Magdalena Puzik, Małgorzata Jankowska, Marcin Janiak). 
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Ad. III. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad.  

 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, 0 „przeciw”, 0 ,,wstrzymujących się”, 

przyjęła porządek obrad, który stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. IV. Przyjęcie protokołu z XXVIII Sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem, czy Radni wnoszą pytania lub uwagi 

do Protokołu Nr XXVIII/2018 z XXVIII Sesji Rady Gminy Widuchowa w dniu 25 lipca 

2018 r.  

 

Uwag nie wniesiono.  

 

W głosowaniu jawnym Rada Gminy 7 głosami „za”, 0 „przeciw”, 5 „wstrzymującymi się” 

przyjęła Protokół Nr XXVIII/2018 z XXVIII Sesji Rady Gminy Widuchowa w dniu 25 lipca 

2018 r.  

 

Sprawozdania i informacje 

 

Ad. V. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie od 26 lipca 2018 r. 

do 26 września 2018 r. wraz z informacją o wykonaniu uchwał rady. 

 

SPRAWOZDANIE WÓJTA Z DZIAŁALNOŚCI MIĘDZYSESYJNEJ 

26.09.2018r. 

 

26.07.2018 r. -  rozpoczął się montaż nowych placów zabaw w czterech miejscowościach: 

Krzywin, Rynica, Żarczyn i Dębogóra. Gmina Widuchowa otrzymała wsparcie 

finansowe w kwocie 67 208,00 zł  z Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Zachodniopomorskiego z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020.  

Dzięki unijnemu dofinansowaniu powstały place o wartości ok. 25 tys. zł każdy. Umowę 
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z wykonawcą na kwotę 107 182,20 zł  podpisano 3 lipca 2018r. Montaż urządzeń zakończono 

w dniu 30.07.2018r. W dniu 20.08.2018r. złożono wniosek o płatność – kwota 

dofinansowania:  67 208,00 zł. 

 

26.07.2018 r. -minęło 25 lat działalności Spółki "ARMAROL" z siedzibą w Lubiczynie. 

Z okazji tak wspaniałego Jubileuszu złożyłam wizytę w siedzibie Spółki i spotkałam 

się z przedstawicielami Zarządu Arturem Uszyńskim, Stanisławem Kurczem i Norbertem 

Szumskim. Przekazałam na ich ręce gratulacje i serdeczne życzenia oraz podziękowania 

w imieniu własnym i mieszkańców gminy za wieloletnią owocną współpracę. Niewiele 

przedsiębiorstw może się poszczycić tak długim okresem działalności i tak znaczącym 

dorobkiem jak Spółka "ARMAROL" dlatego warto w sposób szczególny podkreślić ten 

dorobek i docenić wkład pracy całego Zarządu oraz pracowników spółki. Przedsiębiorstwo 

Produkcji Rolnej „ARMAROL” Sp. z o.o. z siedzibą w Lubiczynie powstało w roku 1993 

po likwidacji Państwowych Gospodarstw Rolnych. Obecnie Spółka gospodaruje 

na powierzchni 800 ha, z czego większość stanowi jej własność. Przedsiębiorstwo 

specjalizuje się w produkcji roślinnej i zwierzęcej. W okresie działalności Spółka 

zmodernizowała bazę materialną przejętą od Agencji i dysponuje dziś nowoczesną suszarnią, 

magazynem zbożowym, chlewnią oraz nowoczesnymi maszynami rolniczymi. Na własne 

potrzeby produkuje paszę dla zwierząt z wysokiej jakości zboża. Firma jest pracodawcą 

dla mieszkańców gminy Widuchowa, zatrudnionych na umowach o pracę, dając utrzymanie 

dla około 100 osób – pracowników i ich rodzin. Spółka „ARMAROL” poza działalnością 

w sferze zawodowej jest znanym i aktywnym podmiotem zaangażowanym w życie i rozwój 

lokalnej społeczności. Zarządzający Spółką -mieszkańcy gminy Widuchowa - od lat chętnie 

i bezinteresownie uczestniczą w różnych przedsięwzięciach o charakterze społecznym, 

sponsorują działalność stowarzyszeń KS Łabędź Widuchowa i OSP, wspierają finansowo 

i organizacyjnie oraz patronują małym i większym, wiejskim i gminnym inicjatywom. 

Przedsiębiorstwo Produkcji Rolnej „ARMAROL” Sp. z o.o. jest najlepszym przykładem 

na to, że dobre zarządzanie niewielką firmą może nie tylko być źródłem jej sukcesu 

ekonomicznego, ale w znaczący sposób dzięki aktywności i zaangażowaniu jej właścicieli 

wpływać na życie lokalnej społeczności w odpowiedzi na zapotrzebowanie mieszkańców, 

którzy dzięki uzyskanemu wsparciu gotowi są podejmować nowe, kolejne wyzwania 

i inicjatywy. W imieniu mieszkańców składam raz jeszcze Zarządowi Spółki "ARMAROL" 

gorące podziękowania i życzę dalszych sukcesów. 
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08.08.2018r. -  podpisałam umowę na  dofinansowanie budowy Otwartych Stref Aktywności 

– 4 szt. w wersji podstawowej; 1 szt. wersja rozszerzona. Całkowita wartość inwestycji 

291 728,00 zł; kwota dofinansowania 127 200,00 zł. W przetargu nieograniczonym 

nie złożono żadnej oferty, w związku z czym w dniu 27.08.2018r. unieważniono 

postępowanie. W miesiącu wrześniu 2018r. gmina starała się zaprosić do negocjacji firmy 

specjalizujące się w montażu urządzeń siłowni plenerowych i urządzeń zabawowych. 

Wszystkie firmy z którymi rozmawialiśmy nie mogły przystąpić do współpracy ze względu 

na krótki termin realizacji zamówienia tj. 15.10.2018r. W związku z powyższym wystąpiłam 

do Ministerstwa Sportu i Turystyki o przedłużenie terminu wykonania zadania. 

Z informacji uzyskanej telefonicznie  termin został wydłużony do 30 czerwca 2019 r. 

 

13.08.2018r. - droga w Żelechowie. Złożono wniosek o dofinansowanie przebudowy drogi 

w Żelechowie. Wartość projektu 756 520,00 zł. Planowana wartość dofinansowania 

487 101 ,00 zł (środki PROW). 

 

18.08.2018 r. - podczas festynu zorganizowanego przez Radę Solecką Sołectwa Żarczyn 

uroczyście otwarto nowy plac zabaw. Symbolicznego otwarcia placu dokonała była sołtys 

Pani Krystyna Sztuka, która w imieniu mieszkańców sołectwa, a przede wszystkim 

w imieniu dzieci podziękowała Urzędowi Gminy Widuchowa za podjęcie starań o uzyskanie 

dofinansowania i doprowadzenie do szczęśliwego finału potrzebnej i oczekiwanej inwestycji. 

Pod czujnym okiem opiekunów dzieci bujały się na huśtawkach, zjeżdżały, wspinały się 

i pokonywały tunel linowy. Dla dzieci zaproszono animatorów, którzy zapewnili moc 

dodatkowych atrakcji najmłodszym. Panie z Rady Sołeckiej przygotowały bufet z zimnymi 

i gorącymi napojami, smaczne wypieki i kiełbaski z grilla. Zorganizowano loterię fantową. 

Było to wielkie rodzinne święto w Żarczynie. Teren w centrum Żarczyna dzięki  ostatnim 

inwestycjom został mądrze zagospodarowany. Jest ogrodzony, bezpieczny, zadbany 

i funkcjonalny. Stanowi przykład gospodarności i dobrej współpracy władz gminy 

z samorządem wiejskim - sołectwem, a wydatkowane na ten cel środki finansowe 

to doskonała inwestycja w przyszłość miejscowości Żarczyn. 

 

21.08.2018 r.- odbyły się wybory uzupełniające w sołectwach, w których od kilku miesięcy 

mieliśmy wakat na stanowisku sołtysa. Mamy sołtysów we wszystkich 14 sołectwach.  
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Sołtysem Sołectwa Kłodowo została Pani Ewa Nadolińska. 

Sołtysem Sołectwa Żarczyn została ponownie wybrana Pani Krystyna Sztuka. 

Sołtysem Sołectwa Krzywin została ponownie wybrana Pani Jadwiga Mazur. 

Gratulujemy wyboru wszystkim Paniom Sołtys. Pani Ewie Nadolińskiej życzymy 

powodzenia i sukcesów w nowej roli. Z zadowoleniem przyjęliśmy także ponowny wybór 

dotychczasowych sołtysów Krzywina i Żarczyna, którzy pozostaną na stanowisku do końca 

swojej 4-letniej kadencji i będą mogli sfinalizować w swoich sołectwach wszystkie 

zaplanowane przedsięwzięcia. Decyzja mieszkańców o ponownym wyborze sołtysów 

świadczy o ogromnym zaufaniu i poparciu ich działań i jest również wysoką oceną 

dotychczasowej pracy na rzecz sołectwa i lokalnej społeczności. 

 

24.08.2018r. – zakończono prace dotyczące remontu szatni – wymiana stolarki drzwiowej 

na stadionie w Widuchowej. Wartość robót 9 620,00 zł . Wartość dofinansowania 4 800,00 zł. 

Dofinansowanie przyznane było przez Marszałka Województwa.   

 

25.08.2018r.–Dni Otwarte Gospodarstwa Agroturystycznego „Frykas”w Marwicach. Kolejna 

coroczna impreza promująca ekologię, zdrowy styl życia oraz przede wszystkim słynne, 

przepyszne, wielokrotnie wyróżniane nagrodami marwickie sery produkowane przez Państwa 

Edytę i Cezarego Szczupak. 

 

29.08.2018 r. - na placu obok świetlicy wiejskiej w Żelechowie stanął nowy plac zabaw 

sfinansowany ze środków funduszu sołeckiego i budżetu gminy na rok 2018.  W ciągu 

niespełna miesiąca od podpisania zlecenia zakupiono i zamontowano zestaw "Mikołaj" - 4 

oraz pozostałe elementy:  huśtawkę wahadłową dwuosobową, huśtawkę "Bocianie gniazdo" 

i bujak na sprężynie "Koń". Wszystkie elementy placu zabaw posiadają wymagane atesty, 

wykonawca udzielił 24 miesięcznej gwarancji. Na ten plac zabaw od dawna czekały dzieci 

i ich rodzice i jestem przekonana, że będzie często odwiedzany oraz spełni oczekiwania 

mieszkańców. 

 

30.08.2018r. –  Rusza inwestycja "Przebudowa ulicy Bulwary Rybackie w ciąg pieszo - 

jezdny wraz z przebudową sieci teletechnicznej w Widuchowej". Projekt powstał 

już w poprzedniej kadencji lecz nie był realizowany z powodu niepowodzenia 

w pozyskiwaniu środków zewnętrznych na kosztowną inwestycję. Postanowiłam zrealizować 
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własną koncepcję- podzieliłam zadanie na dwa etapy i skutecznie aplikowałam o środki 

z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Inwestycja uzyskała dofinansowanie 

w wysokości  1 071 389 zł, co stanowi 63,63  % wartości zadania. Zabezpieczenie 

finansowania inwestycji to jak wiadomo dopiero połowa sukcesu. Najtrudniejsze zadanie 

to wyłonienie wykonawcy w okresie, gdzie największe firmy są zaangażowane w dużo 

większe projekty, a ceny na roboty budowlane mogą zaskoczyć nawet bogate samorządy. 

Do ogłoszonego przetargu na inwestycję "Przebudowa ulicy Bulwary Rybackie w ciąg pieszo 

- jezdny wraz z przebudową sieci teletechnicznej w Widuchowej" nie złożono żadnej oferty 

i dlatego zdecydowałam się na procedurę negocjacji, która nie należała do łatwych, 

ale ostatecznie pozwoliła wyłonić wykonawcę. Dnia 30 sierpnia 2018 r. podpisałam umowę 

na realizację inwestycji z wykonawcą - firmą „DANKOM” DANIEL BŁAŻKIEWICZ 

z Lisiego Pola. We wrześniu firma weszła na plac budowy i przystępuje do realizacji długo 

oczekiwanej przez mieszkańców Widuchowej przebudowy ulicy Bulwary Rybackie. 

W ramach realizowanej inwestycji zostanie powołany inspektor nadzoru. Zgodnie z decyzją 

Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków w Szczecinie Gmina ma także obowiązek zapewnić 

nadzór konserwatorski. Wybór Wykonawców tych usług (Nadzór inwestorski i nadzór 

konserwatorski) nastąpi bez konieczności stosowania ustawy pzp, zgodnie z zasadami 

uczciwej konkurencji i równego traktowania Wykonawców. Złożono wniosek o płatność 

częściową – etap I. Prace geodezyjne (niezbędne przed rozpoczęciem robót) potrwają 

do końca września 2018 r.   

   

01.09.2018r. –  Dożynki Gminne W Żelechowie rozpoczęły się mszą świętą w Kościele 

w Żelechowie. Korowód dożynkowy jest stałym elementem uroczystości. W tym roku 

prowadzony przez zespół Macierzanka. 

Podczas Gminnych Dożynek swoje stoiska zaprezentowały cztery sołectwa: Żarczyn, 

Krzywin, Widuchowa i Żelechowo. Te sołectwa były aktywne i widoczne podczas zmagań 

sołectw oraz przywiozły wieńce. Ponadto wieńce przywiozły również sołectwa  Marwice, 

Pacholęta i Ognica. 

"Niezabudki" pod kierownictwem pani Joli Berowskiej mocno wrosły już w krajobraz 

kulturalny naszej gminy. Swoimi występami uświetniają kolejne uroczystości. Nie inaczej 

było i tym razem. Brawo dla dzieci i ich opiekunki Podczas dożynek kolejny raz mogliśmy 

posłuchać Lenę Wilk. 
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Wspaniały pokaz tańca towarzyskiego w wykonaniu Państwa Glanertów z Żor na Górnym 

Śląsku. Otóż oboje tancerze, uczestnicy zajęć Uniwersytetu Trzeciego Wieku, pokazali, 

że w każdym wieku można rozwijać swoją pasję, w tym artystyczne formy sztuki.  

Podczas dożynek gminnych nastąpiło podsumowanie projektu unijnego pn. "Z rodzinnej 

kuchni. Tradycje i smaki pierwszych mieszkańców Gminy Widuchowa". Z tej okazji wydana 

została publikacja, którą rozdawałam podczas imprezy. Wcześniej w pierwszej dekadzie 

sierpnia odbyły się 3 warsztaty kulinarne w miejscowościach Pacholęta, Krzywin 

i Żelechowo. 

Wójt Gminy przedstawiła listę sponsorów tegorocznych dożynek. 

 

02.09.2018r. –  Dożynki Wojewódzkie 2018.  

 

03.09.2018r. – Rozpoczęcie roku szkolnego w Szkole Podstawowej w Widuchowej. 

 

03.09.2018r. – Rozpoczęcie roku szkolnego w Przedszkolu Gminnym w Widuchowej. 

 

03.09.2018r. –  Przekazanie placu budowy inwestycji Bulwary Rybackie wykonawcy firmie 

Dankom. 

 

06.09.2018r. - w Ognicy powstał długo oczekiwany plac zabaw dla dzieci. Zamontowano 

ekologiczny zestaw zabawowy oraz ławki i kosze na śmieci.  To już szósty nowy plac zabaw, 

który powstał w ciągu ostatnich trzech miesięcy. Cztery place zabaw  zrealizowano z projektu 

i zostały dofinansowane ze środków Urzędu Marszałkowskiego w ramach Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020, plac zabaw w Żelechowie to środki z funduszu 

sołeckiego i z budżetu gminy, a w Ognicy został sfinansowany ze środków funduszu 

sołeckiego- koszt wykonania 22 878,00 zł. Place zabaw to przykład dobrze ulokowanych 

środków sołeckich. Mamy nadzieję, że długo posłużą małym mieszkańcom i będą często 

odwiedzane. 

 

07.09.2018r. –  podpisanie umowy z Wykonawcą firma EKO Firma  Przemysław Gruszka 

z Ostrowca Świętokrzyskiego na przydomowe oczyszczalnie ścieków. Wartość zadania 

512 000,00 zł. Przykazano także plac budowy. Rozpoczęcie robót w październiku 2018r. 

Złożono wniosek o płatność częściową – I etap. 
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07.09.2018r. – Spotkanie z mieszkańcami uczestniczącymi w projekcie przydomowych 

oczyszczalni ścieków. 

  

09.09.2018r. –  XXXI Barzkowickie Targi Rolne AGRO POMERANIA 2018. 

 

10.09.2018r. – podpisanie umowy na modernizację oczyszczalni ścieków w Widuchowej. 

Dofinansowanie z Regionalnego Programu Operacyjnego wartość projektu 3 767 644 zł 

wartość dofinansowania 2 603 656 zł. 

 

11.09.2018r. – Prezydium Zarządu Wojewódzkiego Ochotniczych Straży Pożarnych 

Rzeczypospolitej Polskiej w Szczecinie. 

 

16.09.2018r. –  Powiatowe Zawody Strażackie Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych 

w Moryniu. Gminę Widuchowa reprezentowały MDP z Widuchowej i Krzywina. 

 

18.09.2018r. - podpisano umowę z Wykonawcą na wykonanie elewacji budynku Ośrodek 

Zdrowia w Krzywinie  wraz z dociepleniem styropianem. Koszt zadania 28 000 zł. 

 

19.09.2018r. -  wspólnie z dyrektorem szkoły Stanisławem Domaradzkim wręczyliśmy 

klucze do szafek szkolnych. Z dużym zainteresowaniem i zadowoleniem uczniowie Szkoły 

Podstawowej w Widuchowej przyjęli nowe szafki na szkolnych korytarzach. W czasie 

wakacji zakupiono i zamontowano szafki dla wszystkich uczniów klas IV - VIII. Rozwiązanie 

stosowane od dawna w innych placówkach przynosi wiele korzyści: w szkole panuje 

porządek, każdy uczeń ma swoje własne miejsce, w którym może schować swoje ubrania 

i podręczniki, posiada kluczyk, który gwarantuje mu prywatność, uczy się też 

odpowiedzialności. Dzięki własnej szafce uczeń unika dźwigania w plecaku masy 

niezbędnych do nauki książek,  ma własną bezpieczną przestrzeń i dostęp na każdej przerwie. 

 

22.09.2018r. – Festyn rodzinny ”Pożegnanie lata”, uroczyste otwarcie placu zabaw 

w Krzywinie, wydarzenie sportowe pod nazwą „Mały Krzywin bije rekord Guinessa”, 25- 

lecie Ludowego Uczniowskiego Klubu Sportowego Krzywin. 
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Organizatorami imprezy byli: Wójt Gminy Widuchowa, LUKS Krzywin, OSP Krzywin, 

ADK "Szafir" i  Sołtys  i Rada sołecka Sołectwa Krzywin. 

W sobotę uroczyście otwarto nowy plac zabaw dla dzieci. W ceremonii przecięcia wstęgi 

wzięli udział oprócz mojej osoby, Proboszcz parafii Krzywin ks. Jan Karwath oraz Sołtys 

Sołectwa Krzywin Jadwiga Mazur. Pragnę zaznaczyć że obiekty te powstały w dużej mierze 

dzięki doskonałej współpracy urzędu gminy i wójta z grupą najaktywniejszych 

przedstawicieli krzywińskiej społeczności, skupionych wokół Pani Sołtys, Rady sołeckiej 

i ADK "Szafir". Sołtys Jadwiga Mazur w imieniu mieszkańców podziękowała  za wsparcie 

i podjęcie działań, dzięki którym w centrum Krzywina powstały nowe obiekty służące 

dzieciom i dorosłym. Ksiądz proboszcz, który uroczyście poświęcił plac zabaw i nowe 

elementy otwartej strefy aktywności zachęcał korzystających, aby  dbając o rozwój fizyczny 

pamiętali również o rozwoju duchowym.  

Kolejne wydarzenie soboty w Krzywinie to Festyn rodzinny pn. "Pożegnanie lata" 

ze sportowym akcentem z udziałem gwiazd sportu, występami artystycznymi, gwiazdą 

wieczoru i zabawą taneczną.  

W czasie festynu o godz. 18.00 podjęliśmy próbę pobicia rekordu Guinessa w jednoczesnym 

podbijaniu piłki. Mieszkańcy Krzywina, panie z ADK Szafir, członkowie Rady sołeckiej 

przez kilka dni spotykali się przygotowując miejscowość i obiekty sportowe na przyjęcie 

gości. Dofinansowanie było z programu Społecznik od Marszałka Województwa 

Zachodniopomorskiego. 

Wójt Gminy przedstawiła listę sponsorów, którzy wsparli festyn rodzinny.  

 

 

 

Montaż dwóch lam solarnych w Krzywinie przy ulicy Nowej. Wartość zadania: 15 741,54 

zł. Inwestycja z funduszu sołeckiego. 

 

Montaż dodatkowych punktów świetlnych na terenie Gminy Widuchowa: 

- Widuchowa, ulica Mostowa – 2 punkty, 

- Widuchowa, ulica Spokojna 2 punkty, 

- Kiełbice -1 punkt.   

Termin wykonania zadania zgodnie z umowa z Enea Oświetlenie – 31.12.2018r. koszt: 

15 800,00 zł. 
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Podpisano umowy/ zlecenia: 

Montaż wiaty przystankowej w Lubiczu. Zlecono montaż wiaty przystankowej 

w miejscowości Lubicz za kwotę 4 428,00 zł . Termin realizacji do 30.11.2018 r. 

 

Podpisano umowę na opracowanie dokumentacji projektowej obejmującej przebudowę 

ulicy Mickiewicza w Widuchowej. Wartość zadania 15 800,00 zł  

 

Przebudowa drogi w Marwicach. Z powodu braku ofert unieważniono postępowanie 

prowadzone w trybie przetargu nieograniczonego. W wyniku podjętych rozmów udało 

się zaprosić wykonawcę (Maldrobud) do negocjacji. Niestety przed ustalonym terminem 

negocjacji wykonawca zrezygnował. Kolejni Wykonawcy nie byli zainteresowani 

wykonaniem zamówienia w 2018 roku. Został złożony wniosek o przedłużenie terminu 

realizacji zadania. 

 

W sierpniu zgodnie z planem odbyły się zajęcia warsztatowe w ramach zadania: Organizacja 

Dożynek Gminnych poprzez przeprowadzenie warsztatów kulinarnych oraz wydanie 

publikacji z rodzinnej kuchni, który uzyskał dofinansowanie z Krajowej Sieci Obszarów 

Wiejskich. Pierwsze zajęcia w świetlicy wiejskiej w Pacholętach zgromadziły wielu 

chętnych - mieszkańców Pacholąt, Widuchowej i Krzywina. Warsztaty prowadzili 

instruktorzy Studia Kulinarnego BATATY ze Szczecina. W ramach zajęć pn. "Z rodzinnej 

kuchni - tradycje i smaki pierwszych mieszkańców Gminy Widuchowa" przygotowano  

potrawy na podstawie regionalnych przepisów. Pod kierunkiem instruktorów Studia 

Kulinarnego BATATY ze Szczecina 8 i 9 sierpnia kontynuowane były Warsztaty 

Kulinarne. Tym razem na wspólne gotowanie do swoich świetlic przybyli mieszkańcy 

Krzywina i Żelechowa.  Na każde zajęcia przygotowano inne przepisy kresowej kuchni - 

znane naszym babciom i rodzicom dania, które również dziś, może już nie tak często, 

ale goszczą na naszych stołach. 

Pracę wykonywano wspólnie, a po przygotowaniu dania następowała wspólna degustacja. 

Kulinarne spotkanie zintegrowało starsze i młodsze pokolenie mieszkańców - z rodzicami 

przybyły też dzieci, które chętniej niż w domu pomagały przy pracy. Przypomniały 

się wszystkim uczestnikom znane smaki, a nad stołami unosiły się wspaniałe zapachy 

podawanych, gorących potraw. Podsumowaniem projektu i warsztatów jest specjalna 
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publikacja poświęcona tradycyjnej kuchni pierwszych mieszkańców Gminy Widuchowa, 

która została  wydana, a następnie zaprezentowana podczas Gminnych Dożynek 

w Żelechowie w dniu 1 września 2018 r.  

 

Podczas ostatnich trzech miesięcy trwały intensywne prace remontowe w Szkole 

Podstawowej w Widuchowej. Przeznaczone w budżecie gminy środki przekazane szkole 

zostały wydane na remonty i inwestycje: pomalowano ściany w klasach 

i na szkolnych korytarzach, a na zewnątrz budynku wyremontowano prowadzące do szkoły 

schody. Zakupiono i zamontowano na korytarzach nowe  szafki dla wszystkich uczniów klas 

IV - VIII szkoły podstawowej. W hali sportowej zostały zamontowane nowoczesne, 

energooszczędne i bardziej niezawodne  oprawy oświetleniowe LED. Dzięki środkom 

finansowym z Rządowego programu rozwijania szkolnej infrastruktury "Aktywna tablica" 

zakupiono i zamontowano nowoczesne tablice multimedialne, które uatrakcyjnią zajęcia 

lekcyjne oraz pozwolą zastosować nowoczesne metody nauczania oraz wykorzystać 

platformy edukacyjne i ogromne bogactwo materiałów multimedialnych z Internetu. Szkoła 

dzięki Programowi Operacyjnemu Polska Cyfrowa została wyposażona w łącze 

światłowodowe i super szybki Internet, co zapewni wysokie parametry transmisji danych, 

niezawodność i komfort pracy nauczycieli i administracji szkoły. 

 

ZAPROSZENIE NA SPOTKANIA 

Urząd Gminy Widuchowa i Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej uprzejmie informuje, że  rozpoczął się cykl spotkań informacyjnych dotyczących 

programu „Czyste Powietrze”. 

Program ten dedykowany jest osobom fizycznym, a dotacja nawet do 90% wartości 

zadania przeznaczona będzie na wymianę starych pieców oraz docieplenie budynków. 

Pracownicy Funduszu odwiedzą wszystkie gminy w województwie zachodniopomorskim. 

W trakcie spotkania omówione zostaną założenia programu i możliwe do zrealizowania 

przedsięwzięcia oraz procedura składania wniosku i realizacji zadania. 
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Termin spotkania: 27 września 2018 r. o godz. 18:00 

Miejsce spotkania: Sala sportowa przy Szkole podstawowej 

Adres: 74-120 Widuchowa, Barnima III 1. 

 

W dniu 01 października 2018 r. w Widuchowej odbędą się warsztaty informacyjne dotyczące 

projektu pod nazwą "Budowa infrastruktury turystycznej w parkach krajobrazowych 

woj. zachodniopomorskiego w celu zmniejszenia antropopresji - etap II". Elementem 

projektu, który realizować będzie Zespół Parków Krajobrazowych Województwa 

Zachodniopomorskiego są spotkania warsztatowe mające na celu przybliżenie założeń 

i elementów projektu, a także przedstawienie walorów przyrodniczych i historycznych parku. 

Na warsztaty zapraszają Jarosław Rzepa - Wicemarszałek Województwa 

zachodniopomorskiego i Dorota Janicka - Dyrektor Zespołu Parków Krajobrazowych 

Województwa Zachodniopomorskiego. 

Warsztaty w Widuchowej odbędą się 1 października 2018 r. w godzinach od 10.00 do 14.30 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Widuchowa, ul. Grunwaldzka 8. Warsztaty są bezpłatne 

i otwarte dla wszystkich zainteresowanych.  

 

Radnym wręczono zaproszenia na warsztaty.  

 

Radna Agnieszka Malik powiedziała, że chciałaby zapoznać się z umową, która została 

podpisana z wykonawcą wiaty w Lubiczu. Dodała, że wcześniej otrzymała pisemną 

odpowiedź od Pani Wójt, w której została poinformowana, że wiata powstanie do 30 czerwca. 

Radna stwierdziła, że do dnia dzisiejszego wiata nie powstała, mimo, że sprawa jest zgłaszana 

od lutego. Radna Agnieszka Malik powiedziała, że Pani Wójt nie ufała mieszkańcom 

i zorganizowała zebranie, podczas którego większość osób opowiedziało się za wiatą.  

 

Wójt Gminy odpowiedziała, że Pani Radna ma prawo zapoznawania się ze wszystkim, 

co Pani Radna chce. Dodała, że jako Wójt poszukała środków na ten cel, a Pani Radna 

nie składała żadnego wniosku o to, aby sfinansować tę inwestycję. Wójt Gminy 

poinformowała, że czyniła starania, aby wiata powstała do 30 czerwca, lecz warunki 

atmosferyczne nie pozwoliły na to. Ponownie zapewniła, że w Lubiczu powstanie wiata 

przystankowa. 
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Radna Agnieszka Malik powiedziała, że Pani Wójt w jej oczach jest osobą niekompetentną. 

Dodała, że jeżeli Pani Wójt pisemnie odpowiada, że wiata powstanie do końca czerwca, 

to jako Wójt Gminy posiada ona wiedzę, czy wiata powstanie czy też nie.  

 

Wójt Gminy powiedziała, że nie wie czy Pani Radna ma kompetencje do oceniania jej 

kompetencji. Powiedziała, że to ona, jako Wójt Gminy znalazła pieniądze na wiatę, wybrała 

tę wiatę i ma kompetencje do tego, aby ją postawić.  

 

Radny Zdzisław Merski zapytał, czy przy okazji modernizacji oczyszczalni ścieków 

w Widuchowej, wykonane zostaną przyłącza do tych gospodarstw domowych, które 

nie są przyłączone do kanalizacji, czyli przy ulicy Grunwaldzkiej, Spokojnej 

i Nadodrzańskiej.    

 

Wójt Gminy odpowiedziała, że kiedy rozpoczynała pracę nad projektem modernizacji 

oczyszczalni ścieków, pomyślała, że jej ogromnym sukcesem będzie to, jeśli doprowadzi 

do tego punktu, kiedy projekt powstanie, a zadaniem dla przyszłej rady i wójta będzie 

pozyskanie środków i realizowanie zadania. Dodała, że znaleziono środki na wkład własny, 

zaaplikowano o środki unijne, a w dniu 10 września podpisano umowę z Urzędem 

Marszałkowskim o dofinansowanie. Wójt Gminy poinformowała, że w tej chwili pracownicy 

pracują nad dokumentacją przetargową, ogłaszany będzie przetarg, być może uda 

się go ogłosić jeszcze w tej kadencji. Dodała, że należy się spieszyć z wykonaniem tego 

zadania, ponieważ termin jego realizacji upływa w grudniu 2019 roku. Wójt Gminy 

poinformowała dodatkowo, że ci mieszkańcy z miejscowości Widuchowa, którzy 

nie są podłączeni do kanalizacji zostaną do niej podłączeni. 

 

Radny Zdzisław Merski podziękował Pani Wójt za odpowiedź.  

         

Ad.VI. Informacja Przewodniczącego Rady o przebiegu pracy Rady w okresie 
międzysesyjnym. 
 
Informację Przewodniczącego Rady o przebiegu pracy Rady w okresie międzysesyjnym 

przedstawił Przewodniczący Rady. 

 

(Informacja stanowi Załącznik Nr 4  do niniejszego protokołu).  



14 

 

 

Wójt Gminy odczytała pismo z Kancelarii Pana Grzegorza Napieralskiego Senatora 

Rzeczypospolitej Polskiej skierowane do Prezesa Krzywińskiego Ludowego Uczniowskiego 

Klubu Sportowego Pana Piotra Waydyka zawierające gratulacje z okazji jubileuszu 

działalności klubu.   

 

Ad. VII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Widuchowa. 

 

Skarbnik Gminy poprosił o dokonanie poprawki w załączniku Nr 2, poprzez wykreślenie 

jednej z  podwójnie zapisanej nazwy przedsięwzięcia.  

 

Skarbnik Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Widuchowa. Wyjaśnił, że do uchwały należało wpisać zadanie, 

które było planowane do wykonania w roku 2018. Skarbnik Gminy dodał, że ze względu 

na to, że ministerstwo nie jest w stanie rozliczyć do końca roku projektu na otwarte strefy 

aktywności, to proponuje podpisanie aneksu do umowy, z którego wynika, że projekt będzie 

rozliczony w roku 2019. Poinformował, że aby Pani Wójt mogła podpisać aneks i wyłonić 

wykonawcę, musi uzyskać zgodę rady, wyrażoną w załączniku do wieloletniej prognozy 

finansowej. Przedsięwzięcie to zostaje wycofane z budżetu i zapisane jako zadanie na rok 

2019. Uchwała zwiększa limit wydatków na realizację projektu Przebudowy ulicy Bulwary 

Rybackie o kwotę 75 tysięcy złotych na opłacenie kosztów inspektora nadzoru oraz nadzoru 

konserwatorskiego wynikające z decyzji konserwatora. Uchwała zwiększa również limit 

wydatków o kwotę 10 tysięcy złotych na realizację projektu Budowy przydomowych 

oczyszczalni ścieków, na niezbędne postawienie tablic informacyjnych. Nie zmieniane 

są żadne limity zobowiązań, nie emitowane są żadne nowe obligacje.   

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Radna Agnieszka Malik zapytała, czy infrastruktura sportowo - rekreacyjna nie będzie 

wykonywana w tym roku? 
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Wójt Gminy poinformowała, że nikt nie stanął do przetargu, w związku z czym rozpoczęto 

proces negocjacji. Dwóch wykonawców zadeklarowało wykonanie zadania do końca roku. 

Termin narzucony przez Ministerstwo to jest 15 października 2018 r. Wójt Gminy 

poinformowała, że w związku z tym wystąpiono do Ministerstwa, aby przedłużono termin 

do końca roku, gdyż być może pojawi się szansa, że znajdzie się wykonawca. 

W Ministerstwie poinformowano, że wszystkim, którzy wnioskują, wydłużony zostanie 

termin rozliczenia całości zadania do 30 czerwca. Po ogłoszeniu negocjacji i pojawieniu 

się wykonawcy, gmina będzie chciała wykonać to zadanie jeszcze w tym roku, lecz 

Ministerstwo nie będzie miało możliwości rozliczyć tego, więc środki te należy rozbić na dwa 

lata.    

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XXIX/300/2018 w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Widuchowa (Uchwała stanowi Załącznik Nr 5 do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad.VIII.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 

2018. 

 

Skarbnik Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 

2018. 

 

Skarbnik Gminy poinformował, że uchwała wycofuje z budżetu 2018 r. dochody i wydatki 

związane z finansowaniem wykonania infrastruktury sportowo-rekreacyjnej o charakterze 

wielopokoleniowym – Otwarte Strefy Aktywności. Łączny koszt projektu to 291.730 zł 

(z czego 127.267 zł dofinansowanie z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej, 164.463 zł 

wkład własny). Projekt będzie realizowany w roku 2019. Zmianę wymusiły procedury 

terminów rozliczeń projektu określane przez Ministerstwo Sportu i Turystyki. Ministerstwo 

Sportu i Turystyki przygotowuje stosowne aneksy do umów na dofinansowanie projektu, 

koryguje plan wydatków funduszu sołeckiego sołectwa Marwice i Żarczyn, wprowadza 
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do budżetu dochody w ramach zwrotu gminom części wydatków poniesionych w ramach 

funduszu sołeckiego na łączną kwotę 67.452,80 zł. 

Wprowadzone do budżetu ww. dochody przeznacza się na: pokrycie kosztów świadczeń 

dla pracowników odchodzących na emeryturę, pokrycie kosztów modernizacji dróg 

gminnych. 

Ponadto uchwała zwiększa limit wydatków na realizację projektu przebudowy ulicy Bulwary 

Rybackie w Widuchowej o kwotę 75.000 zł (na opłacenie kosztów inspektora nadzoru 

oraz nadzoru konserwatorskiego), zwiększa limit wydatków na realizację projektu budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków o kwotę 10.000 zł (na wykonanie i ustawienie tablic 

informacyjnych zgodnie z wymogami dofinansowania UE), zwiększa limit wydatków 

na remonty dróg gminnych 30.000 zł, zwiększa limit wydatków na opłacenie kosztów energii 

elektrycznej przepompowni ścieków kanalizacji Krzywin-Widuchowa o kwotę 4.000 zł; 

W wyniku zmian zmniejszony zostanie deficyt budżetu gminy o kwotę 45.463 zł. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XXIX/301/2018 w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2018 

(Uchwała stanowi Załącznik Nr 6  do niniejszego protokołu). 

 

Ad.IX. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

regulaminu wynagradzania nauczycieli. 

 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

regulaminu wynagradzania nauczycieli. 
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Sekretarz Gminy poinformował, że regulamin wynagradzania nauczycieli obowiązuje 

od roku 2009. Od tego czasu dokument nie był modyfikowany, a w związku z reformą 

systemu oświaty, należało dokonać zmian w systemie wynagradzania. Sekretarz Gminy 

poinformował, że ponownie skonsultowano i uzgodniono projekt uchwały z organizacjami 

związkowymi skupiającymi nauczycieli i w dniu dzisiejszym może on być rozpatrywany 

przez radę gminy.  

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Samorządu i Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, 0 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” 

podjęła Uchwałę Nr XXIX/302/2018 zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia 

regulaminu wynagradzania nauczycieli (Uchwała stanowi Załącznik Nr 7 do niniejszego 

protokołu). 

 

(Obrady sesji opuścił Radny Janusz Kulka). 

 

Ad.X. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprostowania błędu pisarskiego 

w treści Uchwały  Nr XXVII/286/2018 Rady Gminy Widuchowa z dnia 13 czerwca 2018 

r. w sprawie Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Widuchowa 

w obrębie geodezyjnym Kłodowo – Jednostka ”A „. 

 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie sprostowania błędu pisarskiego 

w treści Uchwały  Nr XXVII/286/2018 Rady Gminy Widuchowa z dnia 13 czerwca 2018 r. 

w sprawie Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Widuchowa 

w obrębie geodezyjnym Kłodowo – Jednostka ”A „. 
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Sekretarz Gminy poinformował, że uchwała koryguje błędy pisarskie, które pojawiły 

się w poprzednim projekcie uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XXIX/303/2018 w sprawie sprostowania błędu pisarskiego w treści 

Uchwały  Nr XXVII/286/2018 Rady Gminy Widuchowa z dnia 13 czerwca 2018 r. 

w sprawie Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Widuchowa 

w obrębie geodezyjnym Kłodowo – Jednostka ”A „ (Uchwała stanowi Załącznik 

Nr 8 do niniejszego protokołu). 

 

Ad.XI. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie aktualności Studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Widuchowa oraz miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego.  

 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie aktualności Studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Widuchowa oraz miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego.  

 

Wojciech Górewicz obszernie przedstawił analizę aktualności Studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Widuchowa oraz miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego.  

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 
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Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XXIX/304/2018 w sprawie aktualności Studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Widuchowa oraz miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego (Uchwała stanowi Załącznik 

Nr 9 do niniejszego protokołu). 

 

Ad.XII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu 

kosztów podróży służbowych przysługujących radnym i sołtysom. 

 

Przedstawiciel wnioskodawców Radny Zdzisław Merski przedstawił projekt uchwały. 

 

Radny Zdzisław Merski poinformował, że przez dwa ostatnie lata próbowano wprowadzić 

diety ryczałtowe, co się  niestety do tej pory to nie udawało. Gdyby podjęto dzisiaj 

tę uchwałę, w jakiś sposób poprawiłoby to wizerunek rady, że na sesje nie przychodzi 

się tylko po pieniądze, lecz aby intensywnie pracować. Należałoby pomyśleć o gminie, 

o swoim społecznym zaangażowaniu i zmienić sposób wypłaty diet. Radny Zdzisław Merski 

powiedział, że jeszcze dzisiaj można zgłaszać uwagi do projektu uchwały, być może coś 

będzie można jeszcze w niej zmienić.    

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki nie zaopiniowała projektu uchwały, sprawa pozostała 

nierozstrzygnięta. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
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Rada Gminy w głosowaniu jawnym 5 głosami „za”, 6 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

odrzuciła projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży 

służbowych przysługujących radnym i sołtysom. 

   

Ad.XIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

w drodze przetargu nieruchomości gruntowej niezabudowanej stanowiącej własność 

Gminy Widuchowa. 

 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

w drodze przetargu nieruchomości gruntowej niezabudowanej stanowiącej własność Gminy 

Widuchowa. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XXIX/305/2018 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

przetargu nieruchomości gruntowej niezabudowanej stanowiącej własność Gminy 

Widuchowa (Uchwała stanowi Załącznik Nr 10 do niniejszego protokołu). 

 

Ad.XIV. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

w drodze bezprzetargowej na rzecz najemcy lokalu mieszkalnego stanowiącego własność 

Gminy Widuchowa. 
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Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

w drodze bezprzetargowej na rzecz najemcy lokalu mieszkalnego stanowiącego własność 

Gminy Widuchowa. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XXIX/306/2018 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

bezprzetargowej na rzecz najemcy lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy 

Widuchowa (Uchwała stanowi Załącznik Nr 11 do niniejszego protokołu). 

 

Ad. XV. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

w drodze przetargu udziału w nieruchomości gruntowej zabudowanej stanowiącej 

własność Gminy Widuchowa. 

 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

w drodze przetargu udziału w nieruchomości gruntowej zabudowanej stanowiącej własność 

Gminy Widuchowa. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
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Rada Gminy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XXIX/307/2018 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

przetargu udziału w nieruchomości gruntowej zabudowanej stanowiącej własność 

Gminy Widuchowa (Uchwała stanowi Załącznik Nr 12 do niniejszego protokołu). 

 

Ad.XVI. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przeznaczenia 

do sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieruchomości gruntowych niezabudowanych, 

stanowiących własność Gminy Widuchowa. 

 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

przeznaczenia do sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieruchomości gruntowych 

niezabudowanych, stanowiących własność Gminy Widuchowa. 

  

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

(Wyszła Radna Agnieszka Malik). 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XXIX/308/2018 zmieniającą uchwałę w sprawie przeznaczenia 

do sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieruchomości gruntowych niezabudowanych, 

stanowiących własność Gminy Widuchowa (Uchwała stanowi Załącznik 

Nr 13 do niniejszego protokołu). 

 

Ad.XVII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 

nieruchomości niezabudowanych. 
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Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 

nieruchomości niezabudowanych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XXIX/309/2018 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 

nieruchomości niezabudowanych (Uchwała stanowi Załącznik Nr 14  do niniejszego 

protokołu). 

 

(Weszła Radna Agnieszka Malik). 

 

Ad.XVIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie  

użyczenia nieruchomości gruntowej zabudowanej stanowiącej własność Gminy 

Widuchowa. 

 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie  

użyczenia nieruchomości gruntowej zabudowanej stanowiącej własność Gminy Widuchowa. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
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Rada Gminy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XXIX/310/2018 w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie  

użyczenia nieruchomości gruntowej zabudowanej stanowiącej własność Gminy 

Widuchowa (Uchwała stanowi Załącznik Nr 15 do niniejszego protokołu). 

 

Ad.XIX. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Widuchowa. 

 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy 

Widuchowa. 

 

Sekretarz Gminy powiedział, że podejmowane były próby opracowania na nowo treści 

całego Statutu i jego uchwalenie. Kilkakrotnie składane były projekty uchwał, które zakładały 

powołanie doraźnej Komisji Statutowej, która zajęłaby się opracowaniem tekstu tego Statutu, 

w celu dostosowania do obecnie obowiązujących przepisów, które bardzo często 

się zmieniają, w szczególności jeśli chodzi o ustawę o samorządzie gminnym. Sekretarz 

Gminy powiedział ponadto, że należało również wyeliminować takie zapisy w Statucie, które 

bardzo często utrudniały pracę radnym i potrzebne były bieżące konsultacje z radcą prawnym 

i na gorąco interpretowanie zapisów statutowych, aby można było prawidłowo procedować. 

Podjęta była również inicjatywa ze strony Pani Wójt, aby dobrze opracować Statut, nie mieć 

więcej z nim problemów i uaktualnić go. Sekretarz Gminy powiedział, że nie udało się tego 

zrobić i duży opór części radnych przy powołaniu Komisji Statutowej był tak duży, 

że Komisja nie powstała. Państwo Radni argumentowali, że Komisja Statutowa 

jest niepotrzebna i członkowie Komisji Samorządu i Oświaty opracują Statut samodzielnie, 

co również się nie udało. Sekretarz Gminy poinformował, że zmiany przepisów, 

wprowadzone ustawą z 11 stycznia 2018 r. o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia 

udziału obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania i kontrolowania niektórych 

organów publicznych spowodowały duże zmiany w ustawie o samorządzie gminnym i innych 

ustawach. Wójt Gminy przedkłada ten projekt uchwały, ponieważ jest zobowiązany 

do dokonania zmian w Statucie Gminy Widuchowa, które zaczną obowiązywać 

od pierwszego dnia nowej kadencji, czyli od 17 listopada. Te zmiany powinny zostać 

wprowadzone i rada powinna je przyjąć, gdyż zostały zaczerpnięte wprost z ustawy 

z 11 stycznia 2018 r. Sekretarz Gminy powiedział, że główne zmiany polegają na tym, 

że obrady sesji muszą być transmitowane i utrwalane za pomocą odpowiednich urządzeń, 
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które muszą być udostępnione na BIP-ie, protokół powinien zawierać między innymi imienne 

wykazy głosowań radnych, które muszą być podane niezwłocznie do publicznej wiadomości 

w BIP-ie, na stronie internetowej gminy oraz na tablicy ogłoszeń. Sekretarz Gminy 

poinformował ponadto, że zostanie powołana kolejna stała komisja rady tj. Komisja Skarg 

Wniosków i Petycji, a Statut powinien określić zasady jej funkcjonowania i działania. 

Do Statutu gminy zostały również wpisane zmiany dotyczące interpelacji i zapytań radnych 

i udzielania na nie odpowiedzi. Sekretarz Gminy powiedział, że zmiany proponowane w tym 

projekcie uchwały są zmianami koniecznymi, aby nowa rada mogła pracować ze Statutem, 

który te zmiany będzie w sobie zawierał.  

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Samorządu i Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wójt Gminy powiedziała, że po czterech latach przyszedł moment, kiedy należy dostosować 

się do pewnych spraw, które uregulował ustawodawca. Wójt Gminy powiedziała, że jakiś 

czas temu, kiedy rada sobie nie poradziła, a Przewodnicząca Komisji Samorządu i Oświaty 

stwierdziła, że jednak nie poradzi sobie z wyzwaniem, którego się podjęła i że nie jest 

w stanie opracować Statutu, Państwo Radni powiedzieli, że należy zlecić komuś wykonanie 

Statutu. Dodała, że obserwując butne i bezczelne zachowanie radnych w stosunku 

do wyborców, mieszkańców naszej gminy i do tych, którzy zapłacili im za bezsensowne 

komisje, podczas których radni nie byli w stanie nic zrobić, właśnie dziś pokazuje, że ona 

oraz osoby, które z nią współpracowały: Pan Sekretarz i Pani Ewa, którzy padli w pierwszej 

propozycji wprowadzenia ich do Komisji Statutowej i rada odrzuciła ich, jako 

kompetentnych, jednak wprowadzili te poprawki, które są niezbędne. Wójt Gminy 

powiedziała, że  nie zleciła za pieniądze podatników wykonania Statutu, aby pieniądze 

te nie zostały znowu wydane na darmo, ponieważ być może Państwo Radni znów mogliby 

to odrzucić. 

 

(Wyszła Radna Agnieszka Malik).  

 

Radny Marcin Łowicki zgłosił wniosek formalny o sprawdzenie quorum.  
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Przewodniczący Rady stwierdził quorum do podejmowania uchwał. 

 

Wójt Gminy powiedziała, że kompetentna Przewodnicząca Komisji Samorządu i Oświaty 

nie poradziła sobie z tym problemem, a teraz opuszcza salę. To Pani Przewodnicząca mówiła, 

że Komisja jest w stanie zrobić Statut. Wójt Gminy powiedziała, że dziś z ust Pani 

Przewodniczącej padło, że Wójt jest niekompetentna. Wójt Gminy powiedziała, że właśnie 

pokazuje kompetencje swoje oraz Pani Przewodniczącej Komisji Samorządu i Oświaty. 

Dodała, że poprawki do Statutu są gotowe, są one zgodne z prawem. Powiedział, że ona 

i współpracownicy poradzili sobie z tym, Państwo Radni natomiast wzięli publiczne 

pieniądze i Statutu nie opracowali, a dziś opuszczają salę, urządzają sobie śmiechy 

w korytarzu. Tak traktowani są wyborcy i ich pieniądze. Wójt Gminy dodała, że na szczęście 

są władze wyższe, które nad tym starały się zapanować i pewne rozwiązania już wprowadziły. 

W przyszłej kadencji już nikt nie będzie mógł zrobić tak, że nie będzie wiadomo jak 

głosował, w końcu będzie odpowiedzialność za podnoszenie rąk. Wójt Gminy dodała, 

że nawet, gdy rada nie przyjmie tych wszystkich poprawek, to i tak nowa rada gminy będzie 

pracowała na podstawie nowych przepisów, które wprowadziła ustawa. Podziękowała 

za czteroletnią współpracę przy tworzeniu Statutu, za stratę pieniędzy podatników. Wójt 

Gminy dodała, że wiata w Lubiczu to mniej więcej to samo, co pieniądze wydane 

na posiedzenia komisji i to jest właśnie kompetencja niektórych radnych. Ponownie 

podziękowała Sekretarzowi Gminy i Pani Ewie, za to, że można było to przygotować 

i wprowadzi poprawki do Statutu, a Państwa Radnych poprosiła o rozsądne głosowanie. 

 

Radny Zdzisław Merski  powiedział, że wcześniej wypowiadał się na temat prac i powołania 

Komisji Statutowej. Dodał, że osobiście kończy politykę gminną i to w rękach Państwa, 

którzy będą kandydować zostanie to, co nie zostało zrobione w tej kadencji. Powiedział, 

że już w poprzedniej kadencji sygnalizował, że Statut wymaga opracowania na nowo. Przez 

cztery lata nie potrafiono tego zrobić i jest przykrym, że nie można było dojść 

do porozumienia ponad podziałami i wykonać pewnych rzeczy. Dodał, że upór Pani 

Przewodniczącej Komisji Samorządu i Oświaty był na tyle mocny, że nie doszło 

do opracowania nowego Statutu. Radny Zdzisław Merski powiedział, że chciałby zakończyć 

obecną kadencję z podniesioną głową, a gdyby nie upór w wielu kwestiach Pani Wójt 

i pracowników urzędu kadencja wyglądałaby naprawdę mizernie. Zaapelował o więcej 
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rozsądku, rozwagi i więcej pracy na rzecz gminy, aby nie patrzono tylko przez pryzmat 

brzdęku, albo szelestu pieniędzy.  

 

Wójt Gminy dodała, że wyłania się smutny obraz, kiedy kolejna sesja jest taka sama, kiedy 

mówi się coś do kogoś, za coś odpowiedzialnego, a ten ktoś wychodzi. To świadczy tylko 

o dobrym wychowaniu, albo złym wychowaniu tego kogoś, o kulturze i świadczy też o tym, 

że jest to zachowanie dziecka z piaskownicy. Wójt Gminy dodała, że można zaobserwować 

uchylające się drzwi i zaglądanie, czy skończyła się dyskusja, czy też nie. Wójt Gminy 

zwróciła się do Pani Przewodniczącej Komisji Samorządu i Oświaty i powiedziała, że Pani 

Przewodnicząca bierze pieniądze za to, że powinna tutaj dzisiaj być i reprezentować swoich 

mieszkańców. Jeśli Pani Przewodnicząca ucieka przed tym, że dziś oceniana jest jej praca, 

jako osoby, która miała zrobić Statut, to nie powinna ona otrzymać diety. Dodała, że Pani 

Przewodnicząca kolejny raz opuszcza obrady. Zapytała, czy taka jest jej reprezentacja 

mieszkańców?  

 

Przewodniczący Rady zaapelował, aby powrócono do tematu obrad, ponieważ nie interesuje 

go, czy drzwi się uchylają, czy też nie.  

 

Radny Zdzisław Merski powiedział, że takie zachowanie psuje wizerunek rady.        

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XXIX/311/2018 w sprawie zmiany Statutu Gminy Widuchowa 

 (Uchwała stanowi Załącznik Nr 16 do niniejszego protokołu). 

 

Ad. XX. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

 

Wójt Gminy odczytała odpowiedź na zapytania i wnioski złożone podczas XXVIII Sesji 

Rady Gminy Widuchowa w dniu 25 lipca 2018 r., która stanowi Załącznik Nr 17 

do niniejszego protokołu. 
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Ad. XXI. Interpelacje radnych. 

 

Interpelacji nie zgłoszono. 

 

Ad. XXII. Wolne wnioski. 

 

Radna Kartarzyna Nazar, w imieniu Sołtysa Sołectwa Czarnówko, zawnioskowała 

o wystąpienie do starostwa powiatowego z prośbą o ponowne wyrównanie ciężkim sprzętem 

drogi brukowej do Czarnówka. Dodała, że na drodze znów pojawiły się koleiny. Poprosiła 

również o to, aby przy tej samej drodze do Czarnówka dokonano przycięcia krzewów, gdyż 

przejeżdżające samochody mają trudności w wymijaniu się.  

 

Radna Jadwiga Hasiuk poruszyła kwestię pochylonych drzew przy kościele, które stwarzają 

zagrożenie. Dodała, że teren gdzie znajdują się drzewa należy do starostwa powiatowego,  

sprawa była zgłaszana w listopadzie 2017 r. i do chwili obecnej nic nie dzieje się w tej 

sprawie.  

 

Wójt Gminy odpowiedziała, że sprawy dotyczące powiatu, zostaną zgłoszone, urząd będzie 

interweniował w tej sprawie. 

 

Radny Zdzisław Merski poruszył sprawę stanu chodników przy drodze krajowej nr 31. 

Poprosił o skierowanie pisma do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w tej 

sprawie, aby jeszcze przed okresem zimowym poprawić estetykę tych miejsc. Dodał, 

że w całym ciągu pieszym, od numeru 1 widoczne są zapadliska, miejsca po wyciętych 

drzewach stwarzające zagrożenie. Poprosił o interwencję w tej sprawie. 

 

Wójt Gminy odpowiedziała, że pismo w tej sprawie zostanie skierowane do GDDKiA. 

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu sołtysom.   

 

Sołtys Sołectwa Bolkowice Jan Bachłaj zgłosił problem braku ciepłej wody w świetlicy 

w Bolkowicach. Dodał, że podanie o naprawienie ciepłej wody w świetlicy składała była Pani 
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Sołtys w marcu lub kwietniu. Poinformował, że do dzisiejszego dnia nie jest to zrobione, 

w świetlicy jest tylko zimna woda.  

 

Wójt Gminy odpowiedziała, że już dwa lata temu, przy konstruowaniu funduszy sołeckich 

była prośba, aby na bieżące remonty, każde sołectwo przeznaczało jakąś kwotę. Dodała, 

że czym innym jest inwestycja w świetlicy, a czym innym bieżące remonty. Powiedziała, 

że sprawdzi tę sprawę, w jaki sposób zaplanowany był fundusz sołecki w przypadku Sołectwa 

Bolkowice. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że prywatnie dysponuje podgrzewaczem i może 

go przekazać w darowiźnie na rzecz Sołectwa Bolkowice. 

 

Sołtys Sołectwa Bolkowice Jan Bachłaj odpowiedział, że w świetlicy jest podgrzewacz, 

a jedynie nie ma go kto zamontować. 

 

Ad. XXIII. Ustalenie terminu XXX Sesji Rady Gminy Widuchowa. 

  

Przewodniczący Rady powiedział, że jest niezmiernie trudno stwierdzić, czy sesja zostanie 

zwołana, to jest uzależnione od potrzeb procedowania. Jeżeli będzie taka potrzeba, wówczas 

Państwo Radni zostaną poinformowania w skuteczny sposób o takiej sesji i rada będzie 

procedować.  

 

Przewodniczący Rady powiedział, że jest to jego druga kadencja jako radnego, pierwsza 

jako Przewodniczącego Rady. Dodał, że kadencja ta nauczyła go wiele, była to inna kadencja 

niż pierwsza. Złożył podziękowania Państwu Radnym za pracę w tej kadencji i powiedział, 

że czyni to dzisiaj, ponieważ nie wie, czy będzie miał taką możliwość później. Podziękował 

za pracę, którą wspólnie wykonano, dodał, że ma nadzieję, że pracę, którą nie udało 

się wykonać, wykona kolejna rada. Powiedział, że niektórzy kandydują ponownie, życzył 

wszystkim reelekcji, tym którzy rezygnują podziękował za współpracę. Dodał, 

że ma nadzieję, że kiedyś jeszcze będą oni mieli chęć popracowania w samorządzie. 

Przewodniczący Rady podziękował za współpracę Ewie Stefańskiej, pracownikowi Referatu 

Organizacyjnego za pomoc w prowadzeniu tej kadencji biura obsługi rady. Dodał, że była 

to praca wykonana na bardzo wysokim poziomie, skrupulatnie, rzetelnie, z ogromną wiedzą 
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merytoryczną. Przewodniczący Rady poinformował, że w tej kadencji frekwencja jego 

wyniosła 100 %. Na dzisiejszą sesję, dotarł z Krakowa i przez to chciał pokazać, że można. 

Dodał, że kadencja nauczyła go wiele pracy zupełnie innej niż w poprzednich kadencjach, 

ponieważ był oceniany poprzez wnioski radnych i pracowników urzędu, że popełnia błędy. 

Powiedział, że starał się unika błędów, i bardzo cieszy się, że wszystkie złożone pisma 

o nieprawidłowości w działaniu Przewodniczącego Rady są dla niego korzystne. Życzył 

wszystkim powodzenia w wyborach. Podziękował także za współpracę Pani Wójt, Panu 

Sekretarzowi, kancelarii radców prawnych, Państwu Sołtysom, mediom.    

 

Ad. XXIV. Zamknięcie obrad. 

 

Po wyczerpaniu się tematów porządku obrad sesji, obrady XXIX Sesji Rady Gminy 

zakończono o godz. 1230.   

 

 

Protokołowała:       Przewodniczący Rady Gminy: 

Ewa Stefańska 

       

 


